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PROTOKÓŁ  Nr XV/2016 
 

z   sesji Rady Gminy Wodzisław odbytej w dniu  26 lutego  2016 roku  
w sali posiedzeń Urzędu Gminy Wodzisław 

  

 Sesja Rady Gminy Wodzisław trwała od godziny 900  do godziny 1240. Obradom 

przewodniczyła pani Stanisława Nowak Przewodnicząca Rady Gminy.  Na stan 15 radnych                

w sesji  uczestniczyło 14 radnych- nieobecna radna Jadwiga Błaszczyk (  lista obecności 

stanowi załącznik Nr 1 do protokołu). 

Ponadto obecni byli, zaproszeni goście: pani Bożena Szczypiór Wójt Gminy 

Wodzisław,  radni powiatowi pan Zygmunt Ozga, pan Mariusz Zieliński i pan Andrzej Baran, 

pani Zdzisława Kowalska Skarbnik Gminy Wodzisław,  pani Renata Koziara Sekretarz 

Gminy, kierownicy jednostek organizacyjnych gminy, oraz inni zainteresowani obradami                    

( listy obecności – załączniki Nr 2,3,4, do protokołu).  

Przyjęty porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Powołanie sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Przyjęcie sprawozdania Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Wodzisławiu                

z działalności ośrodka za 2015 rok.  

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  Gminy Wodzisław na lata                

2016-2022, 

b) zmian budżetu i w budżecie Gminy Wodzisław na 2016 rok, 

c) zmian budżetu i w budżecie Gminy Wodzisław na 2016 rok 

d) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Jędrzejowskiego, 

e) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Jędrzejowskiego, 

f) pomocy finansowej dla Gminy Książ Wielki, 

g) przyjęcia „Strategii Rozwoju  Gminy Wodzisław na lata 2015-2025”, 

h) uchwalenia Programu profilaktyki zakażeń meningokokowych na 2016-2018, 

i) określenia kryteriów rekrutacji do klas pierwszych szkół podstawowych                        

i gimnazjum, dla których organem prowadzącym jest Gmina Wodzisław,   

j) zmiany składu Rady Społecznej Gminnego Ośrodka Zdrowia w Wodzisławiu, 

k) rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Wodzisław. 

9. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego. 

       10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

       11. Sprawy różne. 

       12. Zamknięcie obrad sesji. 
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Ad.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Piętnastą  sesję obecnej kadencji Rady Gminy Wodzisław otworzyła Przewodnicząca  

Rady Gminy pani Stanisława Nowak wypowiadając formułę „Wysoka Rado! Otwieram 

piętnastą sesję Rady Gminy Wodzisław obecnej kadencji”.  

Ad.2. Powołanie sekretarza obrad.  

Na sekretarza obrad powołano radnego Stanisława Skalmierskiego,  jednogłośnie – 

14 za,  w głosowaniu jawnym. 

Ad.3.Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła pismo Wójta Gminy nr W.0051.4.16               

dotyczące  wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian budżetu                 

i w  budżecie Gminy Wodzisław na 2016 rok ( wniosek stanowi załącznik nr 5 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 
Przystąpiono do głosowania w sprawie uzupełnienia porządku obrad.  

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

 Za wprowadzeniem do porządku obrad przedstawionego projektu uchwały   radni 

opowiedzieli się jednogłośnie 14 za,   w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła uzupełnienie  porządku obrad. Poinformowała, że 

wprowadzony projekt uchwały będzie omawiany w punkcie 8 lit. „c”, a pozostałe podpunkty 

zmienią kolejność zgodnie z alfabetem.  

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że w dniu 10 lutego  do biura rady 

wpłynęła skarga na Wójta Gminy Wodzisław od pani Barbary Małeckiej dot. załatwienia 

wniosku mieszkańców z dnia 18 sierpnia 2015 roku. Skarga ta była omawiana na 

posiedzeniu Komisji Rewizyjnej w dniu 18 lutego, która wyraziła opinię w tej sprawie oraz 

przedłożyła stosowny  projekt uchwały.  Projekt uchwały był również zaopiniowany przez 

radnych na wspólnym posiedzeniu stałych komisji rady gminy w dniu 24 lutego b.r. Pani 

przewodnicząca wyjaśniła, że  w związku, że projekt nie miał opinii radcy prawnego,                       

w porozumieniu z panią wójt uznała, że projekt będzie wprowadzony do porządku obrad                  

w dniu dzisiejszym.  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie uzupełnienia porządku obrad.  

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

 Za wprowadzeniem do porządku obrad dodatkowego punktu  radni opowiedzieli się 

jednogłośnie 13 za, 1 wstrzymujący się, przeciw brak,    w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła uzupełnienie  porządku obrad. Poinformowała, że 

temat  omawiany będzie jako punkt 8, podpunkt „k”. 

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad po zmianach.  

 W głosowaniu brało udział 14 radnych. 



3 
 

Za przyjęciem porządku obrad radni opowiedzieli się jednogłośnie 13 za, 1 wstrzymujący się, 

przeciw brak, w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła przyjęcie porządku obrad. 

 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

Przewodnicząca   rady gminy  poinformowała zebranych, że do chwili rozpoczęcia 

dzisiejszej sesji nie wpłynęły żadne uwagi ani poprawki odnośnie protokołu Nr XIV/2016                

z   sesji  Rady Gminy Wodzisław  z dnia  29 stycznia 2016 roku. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia w/w protokołu. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

 Za przyjęciem protokołu,  radni opowiedzieli się  jednogłośnie- 14 za,    w głosowaniu 

jawnym. 

Przewodnicząca rady gminy stwierdziła  przyjęcie protokołu Nr XIV/2016 z obrad   sesji 

rady  z dnia 29 stycznia 2016  roku. 

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

 Pani Bożena Szczypiór Wójt Gminy Wodzisław przedstawiła sprawozdanie ze swojej  

działalności   ( sprawozdanie na piśmie stanowi załącznik Nr 6 do protokołu). Pani wójt 

uzupełniła informację dot. spotkania w sprawie utworzenia Klubu Seniorów. Informacja                   

w sprawie spotkania została przekazana do wszystkich stowarzyszeń działających na terenie 

gminy. Pani wójt wyjaśniła, że można pozyskać środki na działalność Klubu. Gmina nie może 

składać wniosków. Kolejne spotkanie zainteresowanych osób odbędzie się w maju.  

Pytań ani uwag nie było.  

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia w/w  sprawozdania. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. Za przyjęciem sprawozdania radni opowiedzieli się 

jednogłośnie 14 za,  w głosowaniu  jawnym. 

Przewodnicząca rady gminy stwierdziła przyjęcie przedłożonego sprawozdania. 

Ad. 6. Interpelacje i zapytania radnych. 

- brak 

Ad.7. Przyjęcie sprawozdania Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Wodzisławiu                

z działalności ośrodka za 2015 rok.  

 

 Sprawozdanie z działalności ośrodka przedstawiła pani Helena Kwapisz p.o.  

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Wodzisławiu ( sprawozdanie stanowi załącznik nr 

7 do protokołu).  

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że sprawozdanie było omawiane na 

posiedzeniu Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej, Administracji i Bezpieczeństwa Publicznego 

( opinia stanowi załącznik nr 8 do protokołu).  

Radny Wiesław Kowalski przypomniał, że w ubiegłej kadencji wydatkowano pół 

miliona na aktywizację bezrobotnych. Apelował aby w tej kadencji nie realizować projektu ale 
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podobno się nie dało i wydatkowano 73.500zł. Środki te przeznaczono na przeszkolenie                  

5 osób. 

Radny Marek Siwiec pytał, czy zasadnie wydawano kartki na żywność, którą  

rozdawały parafie. Poinformowano go, że część z osób, które korzystały z pomocy nie miały 

do tego uprawnień.  Radny pytał, czy rada dowie się jak żywność jest rozprowadzana. Radny 

zaproponował aby sprawdziła to komisja rewizyjna.  

Pani Helena Kwapisz poinformowała, że była to żywności sprowadzona przez Bank 

Żywności. Jest określone kryterium, według którego określa się czy może być ona wydana 

ale podkreśliła, że  jest to tylko żywność. Przychodzą jednak osoby, które są w trudnej 

sytuacji materialnej np. z powodu  choroby w rodzinie. Zdarza się, że ksiądz przy wydawaniu 

ograniczy ilość przekazywanej żywności i może ją wtedy wydać innym osobom, które 

przekraczają kryterium. Gdyby to były duże pieniądze to można by do tego podejść bardziej 

rygorystycznie ale jest to tylko żywność. Ośrodek w ramach pomocy dla księdza prowadzi 

szczegółową dokumentację ale  nie odpowiada za samo  wydawanie żywności. Wydawane 

są druki, na których jest informacja kryteriach uzyskania pomocy. Być może wśród osób 

które przekraczają kryterium są osoby, które chcą wyłudzić żywność i ksiądz ją nieświadomie 

przekazuje.  

Radny Robert Dziób poinformował, że wie o przypadku, gdzie  dużą pomoc 

żywnościową otrzymała osoba, która ma 15 ha gospodarstwo rolne. 

Pani Helena Kwapisz poinformowała, że nie dziwi się, że są takie przypadki. Ośrodek 

nie wydaje druków osobom, które znacznie przekraczają kryterium. Decyzja w tej sprawie 

należy do księdza.  

Radny Wojciech Gądek wyjaśnił, że dary wydawane są na podstawie kryterium 

dochodowego, które na własną odpowiedzialność zainteresowany wpisuje w kartę. Nie ma 

możliwości sprawdzić czy napisał on  prawdę gdyż obowiązuje ochrona danych osobowych.  

Radny Henryk Kowal poinformował, że komisja rewizyjna nie może sprawdzić takich 

dokumentów gdyż obowiązuje ochrona danych osobowych. Może to zrobić w przypadku gdy 

ktoś napisze „donos”.   

Pani Helena Kwapisz poinformowała, że wcześniej dary były wydawane bez kartek. 

Były przypadki, że żywność była wykorzystywana w hodowli zwierząt. Obecnie jest to i tak 

bardzie kontrolowane niż w poprzednich latach.   

Więcej pytań ani uwag nie było.  

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia w/w  sprawozdania. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. Za przyjęciem sprawozdania radni opowiedzieli się 

jednogłośnie 11 za, 3 wstrzymujące się, przeciw brak,   w głosowaniu  jawnym. 

Przewodnicząca rady gminy stwierdziła przyjęcie przedłożonego sprawozdania. 

 

Ad.8. Podjęcie uchwał w sprawie: 
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Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że projekty uchwał były omawiane na 

wspólnym posiedzeniu stałych komisji rady oraz komisji zdrowia i otrzymały pozytywne 

opinie ( opinie  stanowią  załączniki  nr 9-10  do protokołu).  

 

a) projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  Gminy Wodzisław 

na lata  2016-2022, przedstawiła skarbnik gminy ( projekt stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie -14 za,  w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XV/92/2016 w sprawie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wodzisław na lata 2016-2022r. 

 

b) projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Wodzisław na 2016 rok, 

przedstawiła skarbnik gminy ( projekt stanowi załącznik nr 12 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie -14 za,  w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XV/93/2016 w sprawie 

zmian budżetu i w budżecie Gminy Wodzisław na 2016 rok. 

 

c) projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Wodzisław na 2016 rok, 

przedstawiła skarbnik gminy ( projekt stanowi załącznik nr 13 do protokołu). Wyjaśniła, że 

projekt nie był omawiany przez radę ale temat , którego dotyczy był   omawiany na 

posiedzeniach komisji  podczas dyskusji o programie „Przedszkole ze snów”.   

Radny Artur Oleksiak zwrócił się z pytaniem do radcy prawnego- kiedy radny może 

odmówić udziału w głosowaniu.  

Pan Mateusz Jasonek radca prawny  wyjaśnił, że radny nie może odmówić udziału                

w głosowaniu i musi zająć stanowisko.  

Radny Artur Oleksiak pytał, co w przypadku gdy decyzja była już podjęta wcześniej to 

czy musi to kontynuować. 

Radca prawny wyjaśnił, że może się wstrzymać lub być przeciw. 

Radny Wiesław Kowalski wyjaśnił, że projekt uchwały dot. przedszkola i jest to bardzo 

ważny temat, który omawiany jest od dwóch tygodni. Poinformował, że pani wójt w lipcu lub 
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sierpniu zleciła przygotowanie wniosku dot. utworzenia następnego oddziału przedszkola. 

Wszyscy o tym wiedzieli tj. dyrektor przedszkola, nauczyciele i rodzice  oprócz rady, która 

dowiedziała się 8 grudnia jako ostatnia. Radny prosił o przedstawienie kosztów projektów. 

Osobiście jak czyta informację w tej sprawie to go to przeraża. Wchodzi się w nowy program 

tak jakby nam brakowało nauczycieli. Radny stwierdził, że nie wie jaki jest tego cel. 

Poinformował, że łączny koszt projektu wynosi 206.000zł. w tym koszty obsługi 37 .000zł tj. 

obsługa projektu, kadrowa, księgowa, zamówienia publiczne, nadzór nad kadrą 

pedagogiczną i wiele innych. Radny pytał, w co się dalej brnie. Na spotkaniu rodzicie 

poinformowali, że boją się, że gdy nie utworzymy oddziału to  nie wszystkie dzieci zostaną 

przyjęte z powodu braku nauczyciela. Radny zauważył, że nauczycieli mamy nadmiar, nie 

będzie pierwszych klas i należy ich w jakiś sposób zagospodarować. Radny pytał, po co 

wchodzić w kolejny program. Rzekomo koszty będą w pierwszym roku a później już nie. 

Radny stwierdził, że wątpi w to. Gmina będzie musiała wypłacić trzynastki  wyliczył, że będą 

to koszty 13.000zł. ,a nie tak jak mówiono , że 7.000zł. Na poprzedniej sesji mówił, że gminę 

wykończy oświata. Radny pytał, czy pani wójt się pod tym podpisuje. Kończąc radny 

poinformował, że na pierwszym spotkaniu w sprawie przedszkola radni otrzymali 

zestawienie, które się w ogóle nie zgadzało i były przedstawione dane wyrwane z kontekstu. 

Na drugim spotkaniu radni otrzymali poszerzona informację, a dziś rano kolejną. Radny 

prosił aby nie robić „parodii” i kpin z tego tematu.  

Pani wójt przypomniała, że w poprzednim rozdaniu środków korzystano z programu 

operacyjnego „Kapitał Ludzki”: Na terenie gminy w tym obszarze realizowano kilka projektów 

np. przedszkole w Wodzisławiu, utworzono przedszkole Lubczy gdzie trwałość projektów jest 

do czerwca, czy w szkołach. Można zadać pytanie czy rada wiedziała o tym czy nie. 

Rozmawiała z innymi wójtami w tej sprawie. Można składać wnioski i gdy chodzi o 

pozyskanie środków w wysokości 170.000zł. czy to będzie dla przedszkola w Wodzisławiu 

czy w innej miejscowości to również podjęła by decyzję aby składać aplikację. Osobiście 

namawia stowarzyszenia aby realizowały projekty. W tym przypadku koszty po stronie gminy 

będą wynosić ok. 1500zł., a później trzeba będzie wypłacić  trzynastkę tj. 4100zł., która 

będzie płacona w 2018 roku. Wszystkie pozostałe kwoty wymienione przez radnego są to 

środki za ewentualny niewykorzystany urlop. Pani wójt poinformowała, że we wrześniu była 

dyskusja o informowaniu rady o złożonych wnioskach przed podpisywaniem umów. Nastąpił 

pewien chaos informacyjny bo jak się później okazało rada chciała wiedzieć o wszystkich 

wnioskach przed ich złożeniem. W dniu   8 grudnia wyjaśniono jakie są wobec niej 

oczekiwania i na pewno będzie tak robić. Będzie  podejmowana  wspólna decyzja czy 

aplikować o środki czy nie. Może być jednak pewna trudność gdyż przed wprowadzeniem do 

symulatora nie będą znane wszystkie koszty projektu. Stwierdziła, że w jej przekonaniu nie 

ma nic do ukrycia i jeżeli ktoś będzie chciał  uzyskać informację to ją otrzyma. Pani wójt 

przypomniała, że w poprzedniej kadencji był problem z przedszkolem w Lubczy, które było 

utrzymywane 2 lata i obsługę projektu wykonywała firma z zewnątrz. Trwałość projektu 

wynosiła 2 lata i koszty te ponosiła gmina. W tym przypadku projekt dot. przedszkola 

samorządowego i jego utrzymanie  jest  zadaniem własnym gminy. Obecnie trwa trwałość 

poprzedniego projektu i gmina tego finansowo nie odczuwa bo jest to wykonywane w ramach 

zadań statutowych. Nowy projekt, gdy zapadnie pozytywna decyzja rady będzie miał 

trwałość projektu przez 2 lata i również będzie wykonywany w ramach zadań statutowych.  

W ramach projektu  będzie można utworzyć na rok dodatkową grupę 3-4 latków, z zajęć 

dodatkowych  projektu będą mogły korzystać wszystkie dzieci i kierując się dobrem dzieci 

podjęła decyzję aby złożyć wniosek. Z aplikacji będą mogły również korzystać pozostałe 
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szkoły czy oddziały przedszkolne  i będzie o tym informować radę. Może się jednak okazać, 

że w dniu przedstawiania propozycji nie będą znane szczegółowe koszty. Pani wójt 

odnosząc się do spotkania, które odbyło się w środę wyjaśniła, że aby była przejrzystość 

sporządzono szczegółową informację. Można je było uzyskać dopiero po wprowadzeniu 

danych do generatora. Wymogiem przy wprowadzaniu wniosku  było również  wymienienie 

nazwisk osób, które planuje się zatrudnić  gdyż za to są dodatkowe punkty co nie oznacza, 

że będą to te osoby. Generator do kwoty 1mln. zł. sam wyrzuca koszty  pośrednie, które 

muszą wynosić 25% wszystkich kosztów. Podobna sytuacja może być z innymi wnioskami. 

W projekcie będą również koszty bieżące np. energii  i one również muszą być 

wyszczególnione. Są to wymogi dot. wszystkich wniosków z Europejskiego Funduszu 

Społecznego. Pani wójt wyjaśniła, że wnioski po złożeniu przechodzą weryfikacje formalną i 

w tym przypadku przeszła ją większość. Ostatecznie zakwalifikowano 40 wniosków  z terenu 

województwa, a do realizacji  zakwalifikowano  tylko 5 wniosków. Nasz  wniosek otrzymał aż 

9 punktów. Jeżeli chodzi o wnioski do PROW dot. inwestycji to wkład własny gminy wynosi 

25% i  wymagane są projekty inwestycyjne.  Radni będą decydować czy realizować zadanie 

czy nie. W omawianym przypadku podjęła decyzję, mając na uwadze, że wniosek jest dla 

dobra dzieci. Pani wójt zapewniła, że od 8 grudnia będzie informować radę o każdym 

wniosku. Nie wie kiedy rodzice  dowiedzieli się  o projekcie ale nikt nie miał w zamiarze coś 

ukrywać albo stawiać kogoś przed faktem dokonanym. W dniu 1 marca na naradzie z 

dyrektorami szkół i  przedstawi propozycje dot. aplikowania nowych wniosków. Na naradę 

zaprosiła również przewodnicząca komisji oświaty. Pani wójt wyjaśniła, że z niektórych 

działań można np. utworzyć salę biologiczną z laboratorium.  

Radny Artur Oleksiak poinformował, ze z całym szacunkiem ale pani wójt powinna w 

kilku zdaniach wyjaśnić sprawę a nie w taki sposób. Pani wójt dobrze wie,  że rada  nie 

została  poinformowana o składanym wniosku. Pani wójt była wtedy „i wójtem i radą”. Radny 

wyraził opinię, że nikt za niego nie powinien podejmować decyzji, a jeżeli to zrobi to powinien 

samo wziąć za to odpowiedzialność. Nie rozumie co znaczy dzień 8 grudnia czy rozmowy z 

innymi wójtami, którzy nie informują rady o składanych wnioskach. Informacja to podstawa 

samorządności czy dobrego obyczaju. Mieliśmy być jedną grupą czyli wójt, rada, 

mieszkańcy. Jak można wmówić, że 8 grudnia ktoś zdecydował, ze zmienią się zasady i 

będzie poprawa o czym się ciągle słyszy. Albo się coś wie i umie albo się tego nie wie i się 

uczy. Radny  stwierdził, że można w przedszkolu utworzyć oddział dla dorosłych. Na tą 

chwilę najchętniej by wyszedł z posiedzenia bo decyzja w tej sprawie była już podjęta. W 

sierpniu pani dyrektor i pani asystent były już na szkoleniu z projektu, a radzie się mówi, że w 

przypadku przedszkola nie powinno się mówić o dużych  kosztach.   

Pani wójt zauważyła, że każdy ma prawo mieć swoje zdanie, a obrazując na czym 

polega funkcjonowanie Europejskiego Funduszu Społecznego chciała  aby zebrani mogli 

ocenić co mówi. Pani wójt podkreśliła, że samo złożenie wniosku nie predysponuje do 

podpisania umowy. Jeżeli radny tak zrozumiał, że złożenie samego wniosku postawiło radę 

przed faktem… 

Radny Artur Oleksiak wyraził opinię, że gdyby była informacja to niepotrzebne by było 

spotkanie w środę i wzburzenie rodziców. Radny stwierdził, że nie powinno się wytwarzać 

antagonizmów.  

Pani wójt odnosząc się do spotkania w środę stwierdziła, że należy teraz wyciągnąć 

wnioski. Składając wniosek nikt nie miał na celu doprowadzenia do takiej sytuacji. Pani wójt 
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wyjaśniła, że aplikacja wniosku nie jest jednoznaczna z podpisaniem umowy. W przypadku 

gdy złożyło by się kilka wniosków i nie zostały by one zakwalifikowane mógł by ktoś zarzucić, 

że projekty  są źle pisane. Pani wójt zwróciła się z pytaniem do radnych, czy zawsze byli 

informowani o złożonych wnioskach przy poprzednim rozdaniu funduszy europejskich. 

Radny Wiesław Kowalski stwierdził, że nie powinno się wracać do tego co było. 

Pani wójt poinformowała, że był to pierwszy  wniosek z nowego rozdania i  uczy się z 

wiedzy jaka jest przez radnych przekazywana. Gdy dyrektorzy będą chcieli aplikować do 

funduszu społecznego czy ekonomii społecznej to w pierwszej kolejności będzie informacja 

na ten temat, przy zastrzeżeniu, że nie wszystkie koszty będzie można wskazać. 

Radny Wojciech Gądek poinformował, że na posiedzeniu w środę prosił o 

przygotowanie informacji jakie w rzeczywistości gmina poniesie koszty związane z 

omawianym wnioskiem. Informacja jaka została przekazana ma formę „inżynierii 

matematycznej” i budzi wiele niejasności. Radny stwierdził, że powinno się przygotować 

konkretną informację tj. jakie będą faktyczne koszty gminy.  

Pani wójt wyjaśniła, że po środowym spotkaniu podjęła decyzję aby wypisać 

wszystkie koszty na zadanie. Wkład finansowy naszej gminy wynosi 1486zł., wkład 

niefinansowy czyli użyczenie sal przedszkolnych na potrzeby projektu jest to kwota 29.480zł. 

Projekt się kończy 30 czerwca 2017 roku i trzynastkę za 2017 rok dla nauczyciela i pomocy 

nauczyciela trzeba wypłacić w 2018 roku, a wtedy projektu już nie będzie dlatego będzie to 

po stronie gminy w wysokości 4.028zł. w 2017 roku trzeba będzie zapłacić za 

niewykorzystany urlop. W informacji przedstawionej radnym jest wskazane, że chce aby 

koszty po stronie gminy były jak najmniejsze. Osoba zatrudniona będzie mogła wykorzystać 

urlop w czasie przerw świątecznych w ilości ok. 20 dni. Zależy też kto będzie zatrudniony i 

jaka ilość urlopu będzie mu przysługiwała oraz czy będzie mu przysługiwała 2 dni opieki nad 

dzieckiem.  

Pani Monika Skalmierska asystent wójta poinformowała, że łączny koszt projektu po 

stronie gminy będzie wynosił 7718zł.  

Radny Wiesław Kowalski stwierdził, że dyskusja jest za długa. Poinformował, że na 

drogę w Brzezinkach, na wodociąg do Woli Lubeckiej  czy na remizę w Mierzawie nie ma 

dofinansowania. Mówienie, że koszt gminy będzie wynosił 7.000zł to oszukiwanie wszystkich 

obecnych na sali. Trwałość projektu będzie wynosić jeszcze dwa lata. Kto odpowie ile gminę 

będzie kosztowało utrzymanie oddziału w okresie trwałości. Pracowników trzeba będzie dalej 

utrzymywać. 

Pani wójt przypomniała, że wyjaśniał już, że złożenie wniosku nie oznacza podpisania 

umowy. Nie chce być posądzana też o to, że składa się wszędzie wnioski i nic z tego nie ma. 

W ostatnim czasie samorządowcy otrzymywali informację , że będzie można skorzystać ze 

środków w wielu obszarach. Okazało się, że unia nie będzie dofinansowywać  zadań 

wodociągowych chyba, że będzie jednocześnie rozbudowa sieci kanalizacyjnej. Odnośnie 

drogi w Brzezinkach … 

Radny Wiesław Kowalski poinformował, że droga w Brzezinkach czy wodociąg to były 

tylko przykłady. Pani wójt mówi nie na temat. Radny wnioskował o 10 min. przerwy. 
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Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że przerwa będzie po zakończeniu 

wypowiedzi pani wójt.  

Pani wójt stwierdziła, że poddaje pod ocenę radnych tą sprawę. Każdy ma prawo 

mieć swoje zdanie. Przyznała, że uczy się ale nie podstaw i ktoś to źle zrozumiał. Na terenie 

gminy są różne potrzeby  i pod tym kątem patrzy na temat pozyskiwania środków unijnych. 

Na dzień dzisiejszy informacje przekazywane samorządowcom nie są tak pomyślne jak dwa 

lata temu.  

Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła 10 min. przerwę.  

Po przerwie: 

Więcej pytań ani uwag dot. omawianego projektu uchwały nie było.  

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się większością głosów- 5 za, 1 przeciw,                       

8 wstrzymujących się,  w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XV/94/2016 w sprawie 

zmian budżetu i w budżecie Gminy Wodzisław na 2016 rok. 

 

d) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Jędrzejowskiego, 

przedstawiła skarbnik gminy ( projekt stanowi załącznik nr 14 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie -14 za,  w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XV/95/2016 w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Jędrzejowskiego. 

 

e) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Jędrzejowskiego, 

przedstawiła skarbnik gminy ( projekt stanowi załącznik nr 15 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie -14 za,  w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XV/96/2016 w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Jędrzejowskiego. 
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f) projekt uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Gminy Książ Wielki, przedstawiła 

skarbnik gminy ( projekt stanowi załącznik nr 16 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie -14 za,  w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XV/97/2016 w sprawie 

pomocy finansowej dla Gminy Książ Wielki. 

 

g) projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju  Gminy Wodzisław na lata 2015-

2025”, przedstawiła pani Monika Skalmierska asystent wójta ( projekt stanowi załącznik                

nr 17 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie -14 za,  w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XV/98/2016 w sprawie 

przyjęcia „Strategii Rozwoju  Gminy Wodzisław na lata 2015-2025”. 

 

h) projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu profilaktyki zakażeń meningokokowych 

na 2016-2018, przedstawił pan Marcin Bekier Dyrektor Gminnego Ośrodka Zdrowia w 

Wodzisławiu ( projekt stanowi załącznik nr 18 do protokołu).  

 

  Radny Wiesław Kowalski zgłosił, ze zauważył błąd w tabelce tj. 1 x 150 zapisano, że 

wynik wynosi 140. Następnie radny poinformował, że w gminie rodzi się rocznie ok. 60-70 

dzieci czyli x 2 równa się 140. Radny pytał, czy gmina ma przekazać kwotę czy przekazywać 

środki za wykonane szczepionki bo w projekcie nie jest to zapisane. 

Dyrektor GOZ wyjaśnił, że dane liczbowe zawarte w projekcie to jest tylko prognoza 

dot. dzieci urodzonych w 2016 roku ( dziś nie wiadomo ile będzie urodzeń) oraz dzieci klasy 

VI szkoły podstawowej. Pan dyrektor dodał, że projekt musi mieć jakiś plan.  Jest on  

oceniany przez Agencję Technologii Medycznych i Taryfikacji w Warszawie i po jego 

zatwierdzeniu dopiero można wykonywać szczepienia czyli prawdopodobnie od miesiąca 

kwietnia.  

Więcej  pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie -14 za,  w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XV/99/2016 w sprawie 

uchwalenia Programu profilaktyki zakażeń meningokokowych na 2016-2018. 
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i) projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji do klas pierwszych szkół 

podstawowych  i gimnazjum, dla których organem prowadzącym jest Gmina Wodzisław,  

przedstawiła pani Renata Walczak kierownik Gminnego Zespołu Obsługi Oświaty                           

w Wodzisławiu ( projekt stanowi załącznik nr 19 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie -14 za,  w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XV/100/2016 w sprawie 

określenia kryteriów rekrutacji do klas pierwszych szkół podstawowych  i gimnazjum, 

dla których organem prowadzącym jest Gmina Wodzisław. 

 

j) projekt uchwały w sprawie zmiany składu Rady Społecznej Gminnego Ośrodka Zdrowia w 

Wodzisławiu, przedstawiła pani Renata Koziara Sekretarz Gminy ( projekt stanowi załącznik  

nr 20 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się większością głosów -13 za, 1 przeciw, 

wstrzymujących się brak,  w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XV/101/2016 w sprawie 

zmiany składu Rady Społecznej Gminnego Ośrodka Zdrowia w Wodzisławiu, 

 

k) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Wodzisław, przedstawiła 

pani Stanisława Nowak Przewodnicząca Rady Gminy Wodzisław ( projekt stanowi załącznik 

nr 21 do protokołu).   

Sołtys wsi Stara Olszówka zauważył, że nic nie wie aby mieszkańcy jego 

miejscowości zwracali się z wnioskiem.  

Przewodnicząca Rady Gminy wyjaśniła, że jest lista osób popierających wniosek 

którą podpisało kilku mieszkańców Starej Olszówki.  

Więcej pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się większością głosów -13 za, 1 wstrzymujący się, 

przeciw brak,  w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XV/102/2016 w sprawie 

rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Wodzisław. 
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Ad. 9. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 

jednostkę samorządu terytorialnego. 

 

 Sprawozdanie przedstawiła pani Renata Walczak Kierownik Gminnego Zespołu 

Obsługi Oświaty w Wodzisławiu ( sprawozdanie stanowi załącznik nr 22 do protokołu).  

Radny Wiesław Kowalski przypomniał, że na ostatniej sesji mówił, że w gminie 

zostaną tylko trzy działy tj. oświata, opieka społeczna i administracja.  W tym roku gmina 

wypłaciła ok. 150.000zł., w ubiegłym roku było 80.000zł. Rzekomo pani wójt miała 

rozmawiać z dyrektorami aby to ograniczyć ale widocznie nie przejęli się tą sytuacją. 

Oświata skończy gminę. Przed chwilą rada przegłosowała uchwałę dot. zatrudnienia 

kolejnych nauczycieli. Radny pytał, do czego się dąży.  

Radna Małgorzata Hola zwróciła się  do pana Jerzego Kostyły Dyrektora Zespołu 

Szkół w Wodzisławiu z pytaniem, dlaczego zatrudnił nauczyciela na okres dwóch tygodni                    

z tak wysokim stopniem awansu zawodowego. Radna pytała, czy pani wójt o tym wiedziała. 

Zatrudnienie jest ze środków publicznych, powinien być poinformowany organ prowadzący               

i pan dyrektor powinien się nad tym zastanowić bo sam ma pracę. Radna odniosła się do 

sytuacji z przedszkolem. Wyraziła nadzieję, że żaden z rodziców obecnych na posiedzeniu 

komisji oświaty czy ktoś z zaproszonych gości nie został urażony. Radna podkreśliła, że 

będzie patrzyła na ręce pani wójt bo w tym momencie straciła zaufanie, tak jak i cała komisja 

oświaty. Poinformowała, że nosiła się zamiarem zrezygnowania z pełnionej funkcji ale 

jeszcze chwile poczeka  aby nie wzbudzać zadowolenia niektórych osób.  Następnie radna 

odniosła się do „pisowskiej” nowelizacji ustawy, która weszła w grudniu dot. oddziałów 

przedszkolnych przy szkołach. Radna pytała, jak pani wójt zamierza prowadzić politykę                    

w tym zakresie i prosiła aby na przyszłą sesję przedstawić informację w tej sprawie.  

Samorządy  decyzję w tej sprawie powinny  podjąć do 2019 roku. Radna stwierdziła, że 

chciała by wiedzieć co pani wójt planuje. Stwierdziła również, że pani wójt  faworyzuje 

przedszkole w Wodzisławiu twierdząc, że jest to zadanie własne gminy, a z definicji ustawy              

o systemie oświaty wynika, że przedszkole samorządowe jest na tym samym poziomie co 

odziały przedszkolne. Radna stwierdziła, że nie powinno się umniejszać oddziałom 

przedszkolnym bo z dotacji, które otrzymują organizowane są zajęcia dodatkowe, sale są  

wyposażone w pomoce, a np. szkoła w Brześciu ma miano szkoły „Przyjaznej 

sześciolatkom” i posiada na to certyfikat wydany przez Ministerstwo Oświaty. W szkole 

dostosowano również łazienki  dla dzieci 3-4 letnich. Radna prosiła aby nie ubliżać szkołom 

w terenie, gdzie np. w Wodzisławiu w gimnazjum pan dyrektor rządzi sobie jak chce i to się 

radzie nie podoba. Następnie radna odniosła się do tematu dochodów. Zauważyła, że rolnicy 

płaca podatek, który od kilku lat nie jest podnoszony, a mieszkańcy mają coraz większe 

wymagania i samorządy muszą temu sprostać. Jako przykład podała Wodzisław gdzie przy 

szkole są chodniki, progi zwalniające dla bezpieczeństwa, a ona od trzech lat walczy o 

postawienie przed szkołą w Brześciu znaku „Agatka”. Zgłasza to do starostwa, radnych 

powiatowych, nawet ostatnio była w to zaangażowana radna pani Ewa Kubas-Samociuk. 

Koszt takiego znaku wynosi ok. 500zł. i nie może się tego doprosić od 3 lat. Poinformowała, 

że jej mąż płaci co roku ok. 5.000zł. podatku, są którzy płaca jeszcze więcej, a mieszkańcy 

zajmujący się praca zawodową nie przynoszą takich dochodów budżetowych. Dlaczego 

mieszkańcy na wsi i ich dzieci mają być gorsze, dlaczego nie może mieć na wsi kawałka 
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chodnika żeby dzieci mogły bezpiecznie i swobodnie chodzić do szkoły. Jest to apel                

w kierunku radnych powiatowych. Nie umniejszając mieszkańcom Wodzisławia prosiła                   

o wzajemny szacunek, bo osobiście szanuje każdego i życzyła by sobie aby było to 

odwzajemnione.  

Pani wójt stwierdziła, że każdy może mieć ocenę pewnych zdarzeń. Jest organem 

wykonawczym, powinna i będzie współpracować z radą. Odnosząc się do tematu 

przedszkola  dziś wyraźnie podkreślała, że przedszkole samorządowe statutowo jest jedno       

w gminie. Nie jest ważne gdzie się ono  znajduje ale jest  jedyne do tej pory tj. do 1 stycznia 

2016 roku, które mogło przyjmować dzieci 3-4 letnie. W oddziałach przedszkolnych opieką 

nie są objęte te roczniki. Natomiast ustawa, która teraz wchodzi w życie mówi o tym, że od            

1 września 2016r. należy objąć dzieci 4 letnie i tak też będzie na terenie całej gminy. Od                     

1 września 2017 roku będą również objęte opieką dzieci 3 letnie. Dotyczy to również szkół 

prowadzonych przez stowarzyszenia.  Do tej pory dzieci 3-4 letnie mogły tylko być 

przyjmowane przez przedszkole samorządowe, bez względu na to kto go prowadzi, kto jest 

dyrektorem i gdzie się znajduje. Odziały na pewno będą i nawet ostatnio na komisji była 

mowa o oddziałach prowadzonych przez stowarzyszenia. Wracając do posiedzenia, które 

odbyło się w środę poinformowała, że rozmawiała z dyrektorami szkoły w Lubczy i Brześciu 

o możliwości składania wniosków przy kolejnym rozdaniu środków. Temat ten był poruszany 

już w sierpniu. Pani wójt wyraziła nadzieję, że tematem tym zajmą się również szkoły 

prowadzone przez stowarzyszenia i z tego co wie to tak będzie.. Pani wójt zapewniła, że 

oddziały przedszkolne w Brześciu i Lubczy będą utrzymane.   

Radny Marek Siwiec zauważył, że radna przegłosowała uchwałę w sprawie przyjęcia 

dzieci do szkół, w według wypowiedzi pani minister decyzja i tak należy do rodziców chyba , 

że szkoła nie pomieści dzieci.  

Pan Jerzy Kostyła Dyrektor Zespołu Szkół w Wodzisławiu odnosząc się do tematu 

poruszonego przez przewodniczącą komisji oświaty dot. zatrudnienia na zastępstwo 

stwierdził, że sesja nie jest chyba miejscem gdzie powinno się poruszać takie tematy. 

Wyjaśnił, że zatrudnienie na zastępstwo jest ostatecznością. Decyzję taką podjął z uwagi na 

dzieci z klas młodszych, gdzie nauczyciel przebywa z uczniem 5 godzin dziennie i to nie jest 

tak jak w klasach starszych gdzie może wprowadzić na  zastępstwo na każdą godzinę 

innego nauczyciela. W klasach 1-3 jest jednak jednorodność i po dłuższym namyśle, widząc 

absencję nauczycieli i przy braku możliwości wprowadzenia innych zastępstw podjął taką 

decyzję. Polityka kadrowa jest kompetencją dyrektora szkoły  i nikt go z tego obowiązku nie 

zwalnia. Pan dyrektor stwierdził, że nie rozumie sformułowania, że „rządzi sobie jak chce”. 

Radna Małgorzata Hola podkreśliła, że chodziło jej o to, że ta decyzja nie była 

konsultowana z panią wójt..  

Pani wójt potwierdziła, że nie była.  

Pan Jerzy Kostyła odniósł się do tematu wypłaty jednorazowych dodatków 

uzupełniających poinformował, że wypłacają je te gminy w których nauczyciele nie osiągają 

średnich wynagrodzeń. Z uwagi na sytuację jaka istnieje tak jeszcze nie było aby dodatki te 

nie były wypłacane. Są również lata gdzie np. wchodzą wypłaty odpraw emerytalnych                      

i nauczyciele ich nie otrzymują. Zasiłki są wypłacane na podstawie ustawy sejmowej i na to 

dyrektorzy nie mają wpływu chyba, że rada zmieni regulamin wynagradzania.  
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Radna Małgorzata Hola zauważyła, że pan dyrektor jest zarządzającym szkołą, jest 

jej menagerem. Na terenie powiatu jest bardzo wielu nauczycieli i powinno się zatrudnić 

takiego aby wystarczyło zaplanowanych środków i nie generować koszty. Radna podkreśliła, 

że zawsze broni nauczycieli, a pan dyrektor generując koszty i swoim postępowaniem jej na 

to nie pozwala.  

Radny Marek Siwiec poruszył temat nowej ustawy 500+ i  zwrócił  się do pani Renaty 

Walczak kierownika Gminnego Zespołu Oświaty w Wodzisławiu z pytaniem, ilu jest 

nauczycieli emerytów. Stwierdził, że znowu dojdzie do tego, że trzeba będzie zapłacić za 

niewykonane godziny gdyż do pierwszej klasy szkoły w Wodzisławiu pójdzie tylko 2 dzieci.  

Pani Renata Walczak poinformowała, że nauczycieli którzy osiągnęli wiek emerytalny 

jest  to przywilej tj. na koniec grudnia 2008 roku przepracowali 30 lat w tym 20 lat przy tablicy 

jest na pewno 2. Nie można jednak zmusić nauczyciela aby odszedł na wcześniejszą 

emeryturę, natomiast wieku emerytalnego nie ma żaden nauczyciel.  

Ad.11. Sprawy różne.  

Radny Wiesław Kowalski stwierdził, że pomimo, że nikt prawie nie zadawał pytań 

pani wójt w punkcie „odpowiedzi na interpelacje i zapytania” powinna mu odpowiedzieć na 

pytania zadane na poprzedniej sesji.  

Pani wójt zauważyła, że radny na poprzedniej sesji zadał w punkcie sprawy różne                  

i dlatego odpowie też w tym punkcie. Odnośnie pytania dot.  certyfikatu na kamień 

dostarczany do remontów dróg gminnych pani wójt przedstawiła pierwszą stronę ze 

specyfikacji, która zawiera normy i certyfikat. Pani wójt przekazała również do wglądu 

dokumenty z dzisiejszego przetargu przedłożone przez firmę, która powiedzmy, że wygra 

przetarg z których wynika, że kamień spełnia normy. Sprawdzane są dokumenty i jedna                  

z firm która dała jedną z niższych cen posiada certyfikat z kopalni w Łagowie. Gmina musi 

się opierać na tym co przekazują firmy i nie można podważyć ich oświadczeń. Podobny 

problem był z przetargiem na odbiór śmieci gdzie Tamax zarzucał, że gmina nie sprawdza 

oświadczeń. Nowelizacja ustawy mówi, że dane do przetargu są w formie oświadczeń. Nie 

można podważyć nawet na etapie przetargu informacji przekazywanych przez firmy. 

Następnie pani wójt odniosła się do drugiego pytania tj. dot. umorzeń podatku. Potwierdziła, 

że faktycznie zwróciła się do rady o wyrażenie opinii na temat umorzenia podatku dla 

dzierżawcy zalewu. W statucie gminy jak i w przepisach nie ma zapisu, że rada powyżej 

pewnej kwoty podejmuje decyzję w tym temacie. Decyzja w tej sprawie należy do wójta. 

Natomiast jeżeli chodzi o wnioski komisji to w przypadku ich niewykonania powinna odnieść 

się na piśmie i uzasadnić, dlaczego go nie wykonała. W przypadku dzierżawcy zalewu 

zwrócił się on o umorzenie w wysokości 22.000zł. zostało umorzone 11.000zł. Dzierżawca 

na dzień dzisiejszy winien jest 30.000zł. i pomimo, że ponownie wnioskował o umorzenie nie 

podjęła takiej decyzji. Każde umorzenie powyżej 500zł. będzie do końca kwietnia podane do 

publicznej wiadomości i jest to wymóg ustawowy. Nie można podać do wiadomości 

przyczyny umorzenia gdyż są to dane chronione ustawą o ochronie danych osobowych. 

Następnie pani wójt przedstawiła informację na temat umorzeń podatków od osób fizycznych 

tj.  

- w 2012 roku 127 podań umorzono w 100% 80, odmownie 33, 

- w 2013 roku 82 podania, 52 umorzono w 100% w 13 odmownie, 
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- w 2014 roku 84 podania, 56 umorzono w 100%, 9 w 50%, odmownie 15, 

- w 2015 roku 73 podania, w 33 przypadkach umorzenie jest w 100%, 22 w 50%,                           

a odmownie 11. 

Pani wójt wyjaśniła, że działania urzędu dot. umarzania podatku jest wnikliwie rozpatrywane. 

Brane są pod uwagę dochody gminy ale również indywidualne problemy mieszkańców. 

Każde podanie jest sprawdzane po to aby kogoś nie skrzywdzić ale również nie nauczyć 

ciągłego korzystania z takiej możliwości.  Przy rozpatrywaniu podania bierze się pod uwagę 

ostatnie trzy lata tj. czy podatnik korzystał już z umorzenia. 

Pan Stanisław Zięba w imieniu stowarzyszenia Rozwoju Wsi Lubcza jak                               

i mieszkańców zwrócił się do dyrektora GOZ z wnioskiem aby w/w ośrodek był czynny 

codziennie. 

Pan Marcin Bekier dyrektor GOZ poinformował, że pełną obsługę medyczną z godnie 

z wymaganiami NFZ wykonuje GOZ w Wodzisławiu, w którym pacjenci przyjmowani są od 

godz. 8 do 18. Są dwie filie ośrodka tj. w Niegosławicach i Lubczy do pracy w których po 

pierwsze nie ma lekarzy jak i nie pozwala na to sytuacja finansowa. Ośrodek w Lubczy jest 

tylko filią i nie ma możliwości aby był czynny codziennie i pacjenci mogą uzyskać pomoc                   

w Wodzisławiu.  

Pan Stanisław Zięba zauważył, że w Wodzisławiu jest 5 lekarzy, a do Lubczy 

przyjeżdża lekarz na 2 godziny przez 3 dni.  

Dyrektor GOZ wyjaśnił, że w filii ośrodka w Niegosławicach lekarz przyjmuje 2 razy                     

w tygodniu i pacjenci z Lubczy również mogą korzystać z jego pomocy. Pan dyrektor 

wyjaśnił, że  rejon ten  jest zabezpieczony.  

Pan Stanisław Zięba zwrócił się do radnych z prośbą o wykonanie 100m drogi                     

w kierunku jego posesji. Przypomniał, że część drogi została już wykonana. Obecnie można 

wykorzystać sprzęt, który będzie pracował przy odcinku drogi Lubcza- Janów-  Sadki dzięki 

czemu nie poniesie się dużych kosztów. Pan Zięba stwierdził, że droga mu się należy gdyż 

osobiście ze swoją rodziną pracował przy budowie drogi w Sadkach.  

Przewodnicząca Rady Gminy prosiła pana Ziębę o wniosek na piśmie, a temat ten  

będzie rozpatrywany na komisji.  

Radny Wojciech Gądek zwrócił się do radnych powiatowych z pytaniem, czy mogą 

oni wszcząć procedurę w sprawie wybudowania drogi Łany-  Mieronice. Kierowcy po to aby 

omijać bramki prędkościowe będą jeździć w kierunku Żarnowca przez Wodzisław przez co 

zniszczy się ulica Jędrzejowska i rynek. Droga jest ujęta w planie zagospodarowania 

przestrzennego.  

Radna Małgorzata Hola zgłosiła, że busy firmy DRACO relacji Kielce- Kraków w ogóle 

nie wjeżdżają do Wodzisławia. Radna pytała, czy pani wójt wie coś na ten temat.  

Pani wójt wyjaśniła, że gmina nie rejestruje przewoźników i nie ma narzędzi aby 

sprawdzać czy wjeżdżają czy nie. Na wczorajszym zebraniu w Mierzawie poprosiła 

mieszkańców o pismo w sprawie przystanku autobusowego gdyż przewoźnicy nie 

zatrzymują się w wyznaczonym miejscu. Pismo zostanie skierowane do departamentu 
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transportu w Urzędzie Marszałkowskim, który może przeprowadzić kontrolę i tylko w ten 

sposób gmina może zadziałać również w przypadku zgłaszanym przez radną. 

Radny Wiesław Kowalski odniósł się do dokumentów przekazanych przez panią wójt 

do zakupu kamienia. Radny zauważył, że normy  kamienia z kopalni w Bolechowicach nie 

zgadzają się z zamówieniem. Przypomniał, że dwa lata temu były problemy z firmą                   

z Radomia,  która dostarczała kamień gdzie w jednym transporcie przywożono 40 ton co nie 

jest możliwe. Teraz przetarg wygrała firma za 22,70zł. za tonę kamienia, razy 24 tony daje 

552zł. Radny prosił o wskazanie firmy przewozowej, która pojedzie do Łagowa i przywiezie 

kamień za 552zł. Wynika z tego, że kamień będzie wożony gratis. Aby zarobić 0,50zł. stawka 

za 1km powinna wynosić 3zł. Radny stwierdził, że jest to „przewał”.  

Radny Wojciech Gądek zauważył, że gdy w przetargu jest rażąco niska cena to 

powinno się odrzucić taką ofertę.  

Pani wójt wyjaśniła, że nie wiadomo czy firma ta wygra przetarg. 

Sołtys wsi Stara Olszówka pytał czy podjęto już jakieś kroki w kierunku odzyskania 

środków jakie powinni wpłacić właściciele mieszkań budynku GOZ w Wodzisławiu za 

przeprowadzony remont. Pan sołtys zauważył, że w spółdzielniach mieszkaniowych czy 

wspólnotach są fundusze remontowe, które służą do pokrywania takich wydatków. 

Pani wójt wyjaśniła, że są czynione kroki ale gdy mieszkańcy nie podpiszą umów to 

wystąpi na drogę sądową.  

Sołtys wsi Stara Olszówka pytał, jak wygląda sprawa remontu budynku biblioteki                   

w Wodzisławiu bo tam również są prywatne mieszkania.  

Pani wójt wyjaśniła, że gmina remontowała tylko swoją część. 

Pani Elżbieta Puto wyjaśniła, że koszty były podzielone proporcjonalnie.  

Radna Edyta Kruk pytała, kiedy będzie dowieziony destrukt na drogę w Dropiówce. 

Pani wójt poinformowała, że dowieziono cały zapas. Podsypano przystanek. Będzie 

się starać w Budimexie o dostawę. Wczoraj była na zebraniach i tam również mieszkańcy 

wnioskowali  o destrukt.  

Przewodnicząca Rady Gminy przypomniała, że sołtys wsi Lubcza pytał o podwyżkę 

prowizji za np. roznoszenie nakazów i wykonywania innych usług na rzecz gminy. Wyjaśniła, 

że w  budżecie gminy na rok bieżący nie planowano żadnych podwyżek diet zarówno dla 

radnych jak i sołtysów.  

Radny Marek Siwiec powrócił do tematu budowy łącznika drogi Łany – Mieronice, 

który jest ujęty w planach zagospodarowania przestrzennego. Zwrócił się do radnych 

powiatowych o zainteresowanie się tematem gdyż powinno się wykorzystać budowę S-7                   

i materiał, który jest wywożony. Ruch pojazdów zniszczy rynek Wodzisławia. Jako przykład 

podał dzień wczorajszy gdzie widział Tira o ładowności 50 ton, który wjeżdżał do 

Wodzisławia. Kierowcy mijają bramownice i jeżdżą bocznymi trasami. Radny stwierdził, że 

nie powinno być technicznych problemów związanych z budową łącznika.  
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Radny Zygmunt Ozga zaproponował aby wystąpić z pismem w tej sprawie. Stwierdził, 

że aby wybudować łącznik trzeba by zablokować wszystkie inwestycje powiatu na okres                   

5 lat. Budowa tego odcinka będzie bardzo skomplikowana. Być może drogę powinna 

wybudować Krajowa Dyrekcja Dróg. Aby puścić ruch tranzytowy od Wolbromia trzeba by 

wyburzyć połowę domów w Brześciu.  

Skarbnik gminy przypomniała, że na poprzedniej sesji radny Artur Oleksiak pytał                   

o uchwalenie budżetu na 2017 rok i zapewniła wtedy, że odpowiedź zostanie udzielona. Na 

komisja wspominała, że może wystąpić taki problem. Po sporządzeniu sprawozdań okazało 

się, że nie tylko w 2017 ale i w 2018 roku może być problem z uchwaleniem budżetu. 

Obecnie zmniejszono koszty obsługi kredytu i wskaźnik wyszedł na tak ale jest to działanie 

nieprawidłowe. 

Pani wójt odnosząc się do wypowiedzi pani skarbnik wyjaśniła, że do ustalenia 

wskaźnika na 2016 rok bierze się  pod uwagę lata 2013-2015. Są to konsekwencje pewnych 

zdarzeń sprzed 5 czy 10 lat. Nie jest to kwestia tylko twego roku za co ją się obarcza. Jeżeli 

się realizuje zdania z dofinansowania to może dojść do takiej sytuacji tj. do dochodów wlicza 

się środki pozyskane w ramach funduszy zewnętrznych, a później gdy ich nie ma są 

problemy. Po rozmowach z panią skarbnik ustaliły, jakie trzeba będzie podjąć kroki aby była 

możliwość uchwalenia budżetu na rok przyszły i następny. Jej rolą jest aby obniżyć koszty 

bieżące i takim rozwiązaniem min, będzie realizacja wymogu ustawowego, który skłania 

samorządy do utworzenia „Centrum usług wspólnych”. Nowelizacja ustawy                     o 

samorządzie wymusza podjęcia działań aby obsługa księgowa, kadrowa i administracyjna 

jednostek tj. OPS, GZOO, GBP miała jedno centrum zatrudniające księgowych i kadrowych. 

Utworzenie centrum będzie miało na celu obniżenie kosztów własnych  i bieżących. Mówiła 

na poprzedniej sesji, że budżet jest trudny ale idzie w tym kierunku aby  w przyszłości nie 

było problemów.  

Radny Artur Oleksiak stwierdził, że nie powinno się obarczać winą poprzedniego 

wójta. Radny stwierdził, że pani wójt mogła by się wiele nauczyć od poprzedniego wójta i nie 

powinno się w ten sposób tak mówić. Przy omawianiu tematu przedszkola pani wójt też 

zauważyła, że wcześniej było gorzej.  

Pani wójt podkreśliła, że gdy przyszła pełnić funkcję wójta zawsze podkreśla, że nie 

ocenia poprzedniego wójta. W niektórych sytuacjach gdy musi zobrazować pewien problem 

odnosi się do tego co było jak np. z przedszkolem w Lubczy.  Nie miała na myśli oceniać 

wójta Syski tylko zobrazować pewne zjawisko.  

Przewodnicząca Rady Gminy prosiła panią Renatę Walczak o udzielenie odpowiedzi 

na pytanie zadane na poprzedniej sesji przez sołtysa wsi Stara Olszówka dot. oszczędności 

z tytułu przekazania prowadzenia szkół stowarzyszeniom.  

Pani Renata Walczak poinformowała, że łącznie gmina ma z tego tytułu oszczędności 

w wysokości ok. 715.302zł., tj.  dotacja w 2015 roku wyniosła 1.362.422zł., a  przewidywalne 

wydatki tych trzech szkół gdyby były prowadzone przez gminę wyniosły by ok. 2.097.454zł.  

Radna Małgorzata Hola zwróciła się do dyrektora Jerzego Kostyły i stwierdziła, że nie 

powinien się obrażać gdy się mówi o zarządzaniu finansami publicznymi, zwłaszcza po 

usłyszeniu informacji na temat finansów gminy.  
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Radny Wiesław Kowalski poinformował, że droga na Judasze jest już prawie 

nieprzejezdna i już trzeci rok upomina się o 250m drogi.  

 Dyrektor GOZ poruszył temat programu profilaktyki chorób  układu krążenia. Zwrócił 

się do sołtysów w sprawie pomocy przy rozdaniu indywidualnych zaproszeń na badania. 

 

Ad.12. Zamknięcie obrad sesji. 

Po wyczerpaniu porządku obrad i głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady Gminy 

Wodzisław pani Stanisława Nowak podziękowała wszystkim za udział w sesji i zamknęła 

obrady wypowiadając formułę –„ Wysoka Rado! – zamykam piętnastą sesję Rady Gminy 

Wodzisław obecnej kadencji”. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

       Protokolant                            Sekretarz Obrad      Przewodnicząca Rady Gminy 

/  Aleksandra Adamska /       / Stanisław Skalmierski /              / Stanisława Nowak  / 

 

 

 

 

 

 

   


